
1) Jak mi katedra pomohla při přípravě na dráhu profesionálního sociálního pracovníka 

Na katedře sociální práce FF UK jsem studovala ještě v 90. letech minulého století. Tehdy 

byla katedra mladá a plná vyučujících z praxe, kteří nám předávali své cenné zkušenosti a 

umožnili poznávat, jak je oblast sociální práce pestrá. Díky nevelkému počtu studentů v 

ročníku (kolem 30) a diskuznímu způsobu výuky jsme vytvořili dobrou partu, s mnohými 

spolužáky se profesně na různých polích potkávám i dnes. Studium mě pro praxi připravilo 

dobře. Díky praxím i přednáškám jsem si zmapovala, ke kterým cílovým skupinám mě to 

táhne, ale i se kterými by pro mě bylo náročné pracovat. Vyučující v nás podporovali kritické 

myšlení, chuť získávat zkušenosti i dovednost tyto zkušenosti dobře reflektovat a učit se z 

nich. Širší rámec filozofické fakulty, přednášky z filozofie a některé sdílené přednášky se 

studenty sociologie dodal našemu veskrze praktickému oboru další rozměr a přesah. 

2) Co jsem si ze studia na katedře odnesl/a do profesního života 

Ze studia jsem si odnesla chuť pracovat v oboru, stejně jako schopnost uplatnit se díky 

získaným zkušenostem a dovednostem i jinde. Další přínosy zmíním heslovitě: schopnost 

kultivovaného písemného projevu, týmové spolupráce, porozumění lidem s jinou životní i 

profesní zkušeností, vyvažování profesního nadhledu a angažovanosti, zaujetí pro svůj obor a 

chuť se v něm nadále realizovat.  

P.S. Na katedře nyní studuje v 1. ročníku má nejstarší dcera. Mám skrytou naději, že inspirací 

k volbě studia pro ni bylo vidět, že svou práci dělám ráda, můžu v ní uplatnit svoje dovednosti 

a naplňuje mě smyslem. Moc bych jí i dalším studentům přála, aby také mohli na KSOCP FF 

UK získat podobnou formaci a zaujetí pro obor, který bude v naší společnosti čím dál více 

potřebný. 
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